

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

REGULATION OF TRADE BETWEEN CHINA AND BELARUS

Zhang Yiwen

Scientific supervisor –

Academic degree, Academic title

PhD, Associate Professor

S.M. Ananich

Minsk, 2024

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis: 65 p, 9 tables, 59 sources.

2. Keywords: China-Belarus trade relations, anti-dumping laws, public interest, international commerce, Belt and Road Initiative.

3. The Content of the Work

Object of the Study: The object of study is the application and interpretation of the public interest principle in Chinese anti-dumping laws, with a particular focus on its impact on trade relations with Belarus.

Subject of the Study: The subject matter revolves around the theoretical underpinnings and practical manifestations of China-Belarus trade relations, regulatory frameworks, and the challenges and strategies in trade regulation.

The Aim of the Thesis: The primary aim of this research is to illuminate the multifaceted aspects of China-Belarus trade relations, evaluate the effectiveness of the public interest principle in anti-dumping laws, and provide insights into the broader implications for international economic cooperation.

Methods of Research: The research employs a mixed-methods approach, combining qualitative analysis of legal documents, bilateral agreements, and quantitative data on trade flows. It also incorporates historical analysis, case studies, and policy evaluation.

Results: The thesis reveals the significant role of the public interest principle in shaping trade policies and its practical implications for China-Belarus trade dynamics. It identifies key challenges such as regulatory disparities, market access limitations, and the influence of geopolitical factors.

Reliability of Materials and Results of the Thesis: The materials used in the thesis are derived from primary legal documents, official trade statistics, and reputable academic sources, ensuring the reliability and validity of the findings. The results are corroborated through a thorough review process and expert consultation.

Recommendations for the Use of the Results: The findings and insights presented in this thesis are recommended for use by policymakers, trade negotiators, and academic researchers. They offer valuable guidance for refining trade policies, enhancing regulatory harmonization, and fostering a deeper understanding of international trade dynamics.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем магистерской диссертации: 65 с., 9 таблиц, 59 источника.

2. Ключевые слова: Китайско-белорусские торговые отношения, антидемпинговое законодательство, общественные интересы, международная торговля, инициатива "Пояс и путь".

3. Содержание работы

Объект исследования: Объектом исследования является применение и интерпретация принципа общественного интереса в китайском антидемпинговом законодательстве, с особым акцентом на его влияние на торговые отношения с Беларусью.

Предмет исследования: Предметом исследования являются теоретические основы и практические проявления торговых отношений между Китаем и Беларусью, нормативно-правовая база, а также проблемы и стратегии в области регулирования торговли.

Цель диссертации: Основная цель данного исследования - осветить многогранные аспекты торговых отношений между Китаем и Беларусью, оценить эффективность принципа общественного интереса в антидемпинговом законодательстве и дать представление о более широких последствиях для международного экономического сотрудничества.

Методы исследования: В исследовании используется смешанный метод, сочетающий качественный анализ юридических документов, двусторонних соглашений и количественных данных о торговых потоках. В исследование также включены исторический анализ, тематические исследования и оценка политики.

Результаты: В диссертации раскрывается значительная роль принципа общественного интереса в формировании торговой политики и его практические последствия для динамики торговли между Китаем и Беларусью. Она выявляет такие ключевые проблемы, как различия в нормативно-правовом регулировании, ограничения доступа на рынок и влияние геополитических факторов.

Достоверность материалов и результатов диссертации: Материалы, использованные в диссертации, получены из первичных юридических документов, официальной торговой статистики и авторитетных научных источников, что обеспечивает надежность и обоснованность выводов. Результаты подтверждены с помощью тщательного процесса рецензирования и консультаций с экспертами.

Рекомендации по использованию результатов: Выводы и идеи,

представленные в данной диссертации, рекомендуются для использования политиками, участниками торговых переговоров и научными исследователями. Они предлагают ценные рекомендации по совершенствованию торговой политики, улучшению гармонизации регулирования и более глубокому пониманию динамики международной торговли.